香港菁英會簡介
香港菁英會成立於2007年5月16日，是由曾修畢國家行政學院、浦東幹部學院和中華文化學院及青年政治學院等中央級培訓院校國情研習班學員組成的青年團體。本會宗旨是：「匯聚青年精英、研究傳播國情、關注社會熱點、構建時政智庫」。現有會員403人，主要構成是香港各界青年企業家、專業人士、青年社團領袖和骨幹。內設金融、地產、工商、專業服務、學生事務、體育文化、社會民生、政治、婦女(又稱「菁英幗聚」)、兩岸四地等10個研究會。

自成立以來，菁英會參與組織了迎接奧運聖火抵港和奧運冠軍訪港、支持四川賑災捐款、香港各界青年學生政制發展論壇、金融和科技創新研討會、京港大學生辯論賽等活動，也對於特區政府的施政提出建議，得到了特區政府的高度讚揚和社會各界的廣泛認同。菁英會在2008年7月30日、2009年12月7日、及2010年11月26日在香港會議展覽中心分別舉辦菁英論壇「中國改革開放三十年-香港的角色．青年的機遇與責任」、「2009博鰲青年論壇(香港)」及「2010博鰲青年論壇(香港)」。其中國務委員劉延東更在「2009博鰲青年論壇(香港)」透過視像致辭，香港特別行政區行政長官曾蔭權、中央政府駐港聯絡辦公室主任彭清華及中華人民共和國外交部駐香港特別行政區特派員呂新華擔任兩屆博鰲青年論壇主禮嘉賓，各論壇均在社會上引起強烈反響。

香港菁英會正努力打造成為點燃香港年輕一代愛國愛港熱情和激情的「烽火台」，組織青少年學習國情知識、與時俱進跟上時代發展潮流的「講台」，加強學員之間以及學員與社會、與內地交流的「平台」，發揮學員潛能、舉辦活動、團結更多香港青年精英的「舞台」，通過成員自身努力、成為香港社會棟梁、在商界、專業界和政界取得成功的「前台」。

 

About The Y.Elites Association

Established on May 16, 2007, the Y.Elites Association is a youth group comprising the alumni of the national studies classes of Chinese Academy of Governance (CAG), China Pudong Cadres College, the Academy of Chinese Culture and the China Youth University for Political Sciences. Its mission is “to gather young elites; promote national studies; attend to various social topics, and become the think tank for current affairs”. The Association now has 403 members including young entrepreneurs, professionals from various industries and leaders from youth organizations. It has formed 10 research groups on areas of Finance, Real Estate, Industries & Commerce, Professional Services, Students, Sports & Culture, Community & Social Affairs, Politics, Women Forum, and Cross-Strait Affairs. 

Since its establishment, the Y.Elites Association has actively participated in organizing various activities, including the welcoming of the Olympic Flame and Olympic champions to Hong Kong, donating in respect to the 2008 Sichuan earthquake relief, organizing seminars and forums on topics such as political development, finance and information technology, organizing The Beijing-Hong Kong University Students Debate Competition, and making policy suggestions to the Government of HKSAR. The Association has received compliments from the HKSAR Government and wide recognition from various sectors of the society. In particular, the Association organized the “Y.Elites Forum: 30 Years of Reform & Opening-Up: The Role of Hong Kong, Opportunities & Responsibilities for Youths” and the “2009 Boao Youth Forum (Hong Kong)” at the HKCEC on July 30, 2008 and December 7, 2009 respectively. In the “2009 Boao Youth Forum (Hong Kong)”, Madam Liu Yandong, State Councilor of the People’s Republic of China officiated and spoke at the welcome reception. The Chief Executive of HKSAR, Mr. Donald Tsang officiated the forum together with Mr. PengQinghua, Director of the Central Government Liaison Office of HKSAR, Mr. Lu Xinhua, Commissioner of the Ministry of Foreign Affairs of the People’s Republic of China in the HKSAR, and many other ministerial-level officials. The Forums have attracted significant attention from the society.

The Y.Elites Association strives to ignite Hong Kong young people’s passion and love for the motherland; to act as a podium for national education; to provide a platform for exchange with the society and the mainland; to set out the stage for gathering Hong Kong young elites and organizing their activities; and to be the frontline for building a better Hong Kong.
